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ВІДБУВСЯ VI ПЛЕНУМ ЦЕНТРАЛЬНОГО КОМІТЕТУ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

Це головне питання
порядку денного VI Пле-
нуму Центрального комі-
тету профспілки, що від-
бувся 25–26 листопада у
конференц-залі київсько-
го готельного комплексу
«Братислава», визначило
загальну тональність йо-
го роботи. Участь у пле-
нарному засіданні взя-
ли: члени ЦК, Ревізійної
комісії профспілки, пра-
цівники відділів апарату
ЦК та члени Центральної
ради Організації молоді
Атомпрофспілки, а та-
кож запрошені учасники —
представники профіль-
ного департаменту Мін-
енерговугілля України, ДП
НАЕК «Енергоатом», пред-
ставники профільних ко-
мітетів Верховної Ради
України та Іванківської
райдержадміністрації
Київської області в особі її
голови Валерія Патієнка.

У роботі Пленуму взяли
участь і виступили виконувач
обов’язків керівника Дер-

жавного агентства України
з управління зоною від-
чуження Віталій Петрук і
генеральний директор ДП
«Східний гірничо-збагачу-
вальний комбінат» Олек-
сандр Сорокін.

Голова Атомпрофспілки
України Валерій Матов зро-
бив доповідь з однойменної
у заголовку основної теми
представницького робочо-
го засідання. Крізь призму

опублічненої Міненергову-
гілля нової енергетичної
стратегії України промовець
закцентував увагу присут-
ніх на проблемних питан-
нях розвитку у найближчій
перспективі ядерно-енерге-
тичного й атомно-промис-
лового комплексу. Зокрема,
пріоритетної уваги у люд-
ському вимірі потребує від
профспілки процесс корпо-
ратизації ДП НАЕК «Енерго-
атом», під особливим кон-
тролем має бути вирішення
критичної ситуації із пога-
шенням заборгованості у
зарплаті у ТОВ «Восток-Ру-
да» та ДП «Бар’єр». Постій-
ного соціального моніторин-
гу й адекватного реагування
потребують «добрі» наміри
влади вкотре реформувати
управлінську та виробничо-
господарську діяльність у
Чорнобильській зоні відчу-
ження. Необхідно активізу-
вати спільну роботу з Держ-
агентством зони відчуження
стосовно законодавчого вре-
гулювання порядку відшко-

дування підприємствами зо-
ни відчуження та первин-
ною профорганізацією Чор-
нобильської АЕС витрат
Пенсійного фонду України
на виплату та доставку піль-
гових пенсій.

У дебатах учасники Пле-
нуму, з трибуни і безпосе-
редньо із зали засідання,
загалом 17 виступаючих, у
контексті доповіді окреслю-
вали реалії і перспективи,
висловлювали конструктив-
ні пропозиції і готовність
взаємодіяти з соціальними
партнерами стосовно вирі-
шення завдань конкретних
профспілкових організацій і
трудових колективів підпри-
ємств та організацій. 

На засіданні Пленуму бу-
ло розглянуто питання про
зміни у складі Центрального
комітету й Статутної комісії
профспілки, місткий план
заходів ЦК Атомпрофспілки
на 2016 рік, бюджети ЦК
профспілки і Фонду солідар-
ності на 2016 рік. Ще під час
реєстрації делегати отрима-

ли і мали змогу ознайомити-
ся з обширними довідкови-
ми матеріалами «Про зміни
у законодавстві України»,
«Про виконання рішень V
Пленуму ЦК» і «Про підсум-
ки участі Атомпрофспілки у
виборах 2015 року до місце-
вих рад», що були також
включені до порядку денно-
го Пленуму. З розглянутих
питань було прийнято відпо-
відні рішення.

Загалом на VI Пленумі
ЦК профспілки відбулася
жива і принципова, за пев-
них моментів дещо диску-
сійна, розмова про ре-
зультати своєї діяльності,
позицію та дії профспілки
у сучасних складних соці-
ально-економічних умовах,
спрямованих на захист лю-
дини праці.

(Докладніший звіт про
роботу Пленуму буде).

Про актуальні завдання Атомпрофспілки на сучасному етапі

ПОСТАНОВА ПЛЕНУМУ ЦЕНТРАЛЬНОГО КОМІТЕТУ
ПРОФЕСІЙНОЇ СПІЛКИ ПРАЦІВНИКІВ АТОМНОЇ

ЕНЕРГЕТИКИ ТА ПРОМИСЛОВОСТІ УКРАЇНИ
від 26 листопада 2015 року №Пл 6-2, м. Київ

Про актуальні завдання Атомпрофспілки на сучас-
ному етапі

Заслухавши інформацію Голови Атомпрофспілки Ма-
това В.О., заступника Голови Атомпрофспілки — голови
ППО ДП НАЕК «Енергоатом» Лича О.В., голови Східної
об’єднаної організації профспілки Філіппова Б.М.,
Представника у Дніпродзержинській об’єднаній органі-
зації профспілки Федоренко Т.О., Представника у Чор-
нобильській об’єднаній організації профспілки Тетеріна
М.В., голови ППО ЧАЕС Орлова М.І., Пленум Централь-
ного комітету профспілки відзначає:

Міненерговугілля 7 серпня п. р. оприлюднило доку-
мент «Нова енергетична стратегія України: безпека,
енергоефективність, конкуренція». У Стратегії визначені
основні ризики для підприємств атомно-промислового
комплексу, а саме:

— паливна та технологічна залежність від Росії, зани-
жені тарифи на електроенергію, субсидіювання приват-
ної теплоенергетики, необхідність виведення частини
генеруючих потужностей з експлуатації;

— недостатнє фінансове забезпечення заходів з під-
вищення безпеки АЕС та захист енергетичної інфрас-
труктури в цілому;

— відсутність фінансового забезпечення будівництва
нових енергоблоків АЕС;

— відсутність потужностей для власного виробниц-
тва (фабрикації) ядерного палива.

Згідно із Стратегією мінімізувати зазначені ризики
можна шляхом диверсифікації постачання ядерного
палива через розширення кооперації з провідними сві-
товими компаніями (в основному США); збільшення
запасів ядерного палива; добудови двох атомних енер-
гоблоків Хмельницької АЕС та будівництва заводу з
виробництва (фабрикації) ядерного палива; будівництва
Центрального сховища для відпрацьованого ядерного
палива.

Для забезпечення стабільності функціонування та
розвитку ядерного енергетичного комплексу Стра-
тегія, зокрема, передбачає визначення перспектив-
ності корпоратизації ДП НАЕК «Енергоатом» за умови

збереження контрольного пакета акцій у державній
власності.

Атомпрофспілка визнає доцільність корпоратизації
для подальшого розвитку та збільшення інвестиційної
привабливості ДП НАЕК «Енергоатом», але має низку
вагомих заперечень проти ходу підготовки та тексту про-
екту закону про особливості корпоратизації Компанії.

Найперше, з огляду на стратегічне значення ДП НАЕК
«Енергоатом», незмінною залишається позиція про
необхідність закріплення основних принципів зміни
організаційно-правової форми саме на законодавчому
рівні. Суттєвого доопрацювання потребують положення
проекту закону щодо визначення засновника товарис-
тва, порядку формування та складу його органів (Нагля-
дова рада, Правління, Ревізійна комісія). Для забезпе-
чення постійного контролю за процесом корпоратизації і
подальшою діяльністю акціонерного товариства катего-
ричною вимогою є включення до складу Комісії з пере-
творення, Наглядової ради та Правління товариства
представників Атомпрофспілки. 

Зважаючи на суттєві зміни в функціонуванні Компанії
вже у вигляді акціонерного товариства, вкрай важливо
визначити у Законі гарантії збереження створеним това-
риством чисельності персоналу, зростання заробітної
плати, створення безпечних умов праці, стимулювання
працівників, збереження досягнутого рівня соціальних
гарантій.

Додаткового вивчення, фінансових розрахунків та
висновків фахівців вимагає питання щодо подальшого
функціонування об’єктів соціальної інфраструктури.
Норма проекту закону про не включення цих об’єктів до
статутного капіталу товариства лише ускладнює ситуацію.

Інформованість трудового колективу Компанії сто-
совно корпоратизації здійснюється недостатньо. Ін-
формація здебільшого має заспокійливий характер.

Несприйняття позиції Атомпрофспілки змушуватиме
нас до вжиття більш радикальних заходів для обстоюван-
ня інтересів членів профспілки.

Враховуючи значну питому вагу АЕС у балансі елект-
ричної енергії України, значні природні сировинні запаси,
наявний промисловий та науково-технічний потенціал,
Україна має унікальну можливість зменшити залежність
від імпорту енергоносіїв. Для цього необхідно реалізувати
програму власного виробництва (фабрикації) ядерного
палива для АЕС.

Забезпечення фінансування програми збільшення
виробничих потужностей та виробництва уранового кон-
центрату, а також диверсифікація джерел постачання
хімічних реагентів для уранового виробництва є основ-
ними проблемними питаннями розвитку галузі, оскільки
бюджетне фінансування відсутнє повністю. У 2013 році
розпочалося будівництво заводу з виробництва (фабри-
кації) в Україні ядерного палива для реакторних устано-
вок типу ВВЕР-1000. Але, окрім кілочка, паркану та
Наказу Міненерговугілля № 279 більше ніякої діяльності
навколо ПрАТ «Завод з виробництва ядерного палива»
не спостерігається.

Критична ситуація склалася у ТОВ «Восток-Руда». З
січня по листопад поточного року на підприємстві жод-
ного разу не виплачувалася заробітна плата. Чисельність
працюючих з моменту виникнення проблем з виплатою
заробітної плати зменшилася втричі, із 850 працівників
зараз працює всього 256 осіб.

Профспілковий комітет був змушений розпочати
процедуру колективного трудового спору з вимогою
негайної виплати заборгованості у заробітній платі,
який зареєстровано 07.10.2015 року РВ НСПтаП за
№ 244-р. 

Станом на 01.11.2015 року заборгованість становить
13,827 млн. грн., погашена лише заборгованість за гру-
день минулого року.

Вкрай складна ситуація на ДП «Бар’єр», яке є єдиним
ліцензіатом щодо приведення в безпечний стан урано-
вих об’єктів ВО «Придніпровський хімічний завод» (м.
Дніпродзержинськ). На балансі підприємства — 9 небез-
печних хвостосховищ радіоактивних відходів, в яких на
840 гектарах накопичено майже 42 млн. тонн відходів. 

На сьогодні на зазначеному підприємстві заборгова-
ність із заробітної плати становить майже 2 мільйони
гривень. За цим негативним показником підприємство є
своєрідним рекордсменом у Дніпропетровській області.
Підприємство втрачає висококваліфікованих працівників
вузького профілю. ДП «Бар’єр» не здійснює обов’язко-
вих платежів до фондів соціального страхування і
Пенсійного фонду.

Не забезпечується ритмічна робота ДП «Смоли». З
вересня 2015 року підприємство п’ять разів перебувало
у тривалих простоях. Заборгованості у зарплаті на під-
приємстві немає. 

(Закінчення на 2-й стор.)



3 грудня 2015 року2 №50 (784)

ВІДБУВСЯ VI ПЛЕНУМ ЦЕНТРАЛЬНОГО КОМІТЕТУ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

НА РОБОЧИЙ СТІЛ МІНІСТРА ЕНЕРГЕТИКИ ТА ВУГІЛЬНОЇ ПРОМИСЛОВОСТІ УКРАЇНИ

(Закінчення.
Початок у №48)

ДІАЛОГ НАЧЕ Є.
АЛЕ ЧИ ЧУЮТЬ ПРОФСПІЛКУ
МІНІСТЕРСЬКІ ЧИНОВНИКИ?

Небезпечна байдужість держави в особі
Міненерговугілля України, регіональної і міс-
цевої влади щодо вирішення питання пога-
шення боргів, які мають негативну динаміку
збільшення, із заробітної плати працівникам
державного підприємства «Бар’єр» мотивує
колектив на соціальний конфлікт, нуртує
людей, драматизує їхні настрої.

Невиплачена заробітна плата як явище,
на переконання профспілок, є прямим по-
рушенням основоположного конституцій-
ної права недоторканності приватної влас-
ності, а з погляду кримінального — прямою

крадіжкою чужої власності. Настав час, на
думку профспілковців, щоб працівник мав
гарантоване законодавством право у разі
заборгованості із заробітної плати не вихо-
дити на роботу. При цьому йому має нара-
ховуватися середній заробіток як за про-
стій з вини працедавця. До речі, така норма
вже запроваджена у Росії.

Зважаючи на критичну ситуацію на ДП
«Бар’єр», Атомпрофспілка не припиняє тис-
нути на владні структури, щоб домогтися у
цивілізованих рамках, шляхом соціального
діалогу, ліквідації заборгованості на підпри-
ємстві і нормалізувати його роботу у май-
бутньому. Проте чиновники намагаються
забалакати невідкладну справу, замаскувати
її солодкими обіцянками у різний час і за різ-
них обставин. Міркуйте самі. У червні 2014
року на IV Пленумі Центрального комітету
профспілки її Представник у Дніпродзер-
жинській об’єднаній організації Тамара
Федоренко публічно звернулася до при-
сутнього на пленарному засіданні генераль-
ного директора державного концерну
«Ядерне паливо» Сергія Дробота вжити
заходів для погашення тримісячної зарплат-
ної заборгованості працівникам «Бар’єра».
Гендиректор запевнив, що «сьогодні ця про-
блема на ДП «Бар’єр», яке перебуває в
управлінні Міненерговугілля, відома. Але
питання для підготовки рішення, у рамках
реалізації намічених програм, адресоване
концерну «Ядерне паливо». У цьому ж ряду
продовження наполегливих зусиль з урегу-
лювання проблемного питання на підприєм-
стві на різних рівнях органів державної влади
й управління Тамара Федоренко у березні
2015 року на V Пленумі ЦК профспілки з три-
вогою й обуренням звернулася вже до керів-
ника Міненерговугілля України Володимира
Демчишина, який брав участь у цьому проф-
спілковому зібранні. Урядовий чиновник від-

повів (дослівно): «Справді, є проблема по
«Бар’єру». Ми робили запит у Кабмін про
додаткове бюджетне фінансування. Але бу-
ло запропоновано доопрацювати спільно з
Мінприроди, оскільки це як би їхня зона від-
повідальності. І, в принципі, за рахунок їхньо-
го бюджету має фінансуватися. Думаю, що
обов’язково нам потрібно це питання спіль-
но вирішити. Тому що на рівні Кабміну не
було претензій не фінансувати цю програму.
Питання було — знайти відповідального, за
рахунок чинного бюджету вона буде профі-
нансована».

Хотілося б думати, що таке визнання
гостроти проблеми — це першочерговість
кроків до її розв’язання. 16 квітня 2015 року
за пропозицією від Міненерговугілля відбу-
лася півторагодинна робоча зустріч пред-
ставницької делегації Атомпрофспілки на
чолі з її Головою Валерієм Матовим з керів-
ником цього центрального виконавчого
органу влади Володимиром Демчишиним. У
ході наради було обговорено питання стабі-
лізації роботи підприємств ядерно-енерге-
тичного й атомно-промислового комплексу і
стратегію розвитку галузі. Серед розгляну-
тих — особливо гостро стояла тема майже
річної невиплати зарплати працівникам
«Бар’єра». «Тому розмова тут не була трива-
лою, — зазначив під час бесіди з кореспон-
дентом газети Голова Атомпрофспілки. —
Було вирішено, за аналогічною схемою пога-
шення зарплатних боргів вугільникам, шля-
хом перерозподілу бюджетних коштів закри-
ти таке питання і на ДП «Бар’єр». Скажу так,
— наголосив Валерій Матов, — що того ж
дня у мене на робочому столі лежав проект
постанови Міненерговугілля на узгодження
про перерозподіл бюджетних коштів по
«Бар’єру» у сумі 5,7 млн. грн., що сповна
закриває цю заборгованість». Але у мініс-
терстві, як завжди, між словами і ділами —

велика дистанція. День зарплати для ма-
ленького колективу не настав.

У липні цього ж року, за ініціативою проф-
спілки, її Голова Валерій Матов провів робо-
чу зустріч з начальником управління з питань
ядерної енергетики й атомно-промислового
комплексу Міненерговугілля Сергієм Єр-
маком, який запевнив, зокрема, що над
нагальною проблемою «Бар’єра» мініс-
терство працює. Проте і під час цієї розмови
профспілкову сторону не було почуто, регу-
лярний діалог не дав ефекту, реальних дій від
міністерства також не розпочато.

Профспілкова оцінка ситуації як геть кри-
тичної, десоціальна позиція міністерства з
вирішення ключового питання — своєчасної
оплати праці на державному підприємстві,
спонукають Атомпрофспілку «використати
всі передбачені законодавством важелі для
розв’язання конфлікту». Таке категоричне
застереження зроблено міністру Володи-
миру Демчишину в недавньому офіційному
зверненні до нього Атомпрофспілки України.

Вочевидь, це не останнє попереджен-
ня владі, це перехід до радикальних захо-
дів. Іншого вибору немає, як і строку дав-
ності з невиплати заробітної плати немає.

…Входити у Новий рік з боргами — пога-
на прикмета. Ігнорування владними структу-
рами невідкладних життєвих потреб праців-
ників, законних вимог віддати їм чесно
зароблене тільки підвищує «градус кипіння»
у трудовому колективі «Бар’єра». Тут налаш-
товані боротися за справедливість до пере-
можного кінця. На цю обставину має зважа-
ти солідне профільне міністерство, справа
честі якого докласти врешті-решт всіх зу-
силь, відповідальних і оперативних, для
оптимального безконфліктного вирішення
болючого питання працівників дніпродзер-
жинського підприємства, що обслуговує
радіоактивні хвостосховища та об’єкти ко-
лишнього уранового виробництва ВО «При-
дніпровський хімічний завод».

Микола ВАРЧИН

На знімку: Представник Атомпроф-
спілки у ДООП Тамара Федоренко на IV
Пленумі ЦК профспілки, червень 2014
року

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

У ДП «38 Відділ інженерно-технічних час-
тин», яке здійснює функції охорони режимної
території колишнього уранового виробництва
ВО ПХЗ з радіаційно-небезпечними об’єктами
та хвостосховищами, контрольно-пропускний
режим та вихідний дозиметричний контроль,
хоч і відсутня заборгованість із заробітної
плати, але спостерігається дуже сумна карти-
на із профспілковим членством. Має місце
масовий вихід працівників із профспілкової
організації. Керівництво, бажаючи мати вирі-
шальний вплив на розподіл і витрачання проф-
спілкових відрахувань, заохочує працівників
позбуватися членства в Атомпрофспілці і ство-
рити повністю підконтрольну керівництву нову
профорганізацію на підприємстві.

Чергові зміни у керівництві відбулися у
Державному агентстві України з управління
зоною відчуження, призначений новий в.о.
голови ДАЗВ України.

Нове керівництво зараз проводить ана-
ліз ефективності діяльності держави на те-
риторії зони відчуження, шукає підходи до
вирішення наболілих питань. Але при цьому
так і не досягнуто згоди про пролонгацію на
наступний період Галузевої угоди між ДАЗВ
України та Атомпрофспілкою.

Профспілка вбачає, що сьогодні усі під-
приємства зони відчуження перебувають у
вкрай скрутному становищі. Недостатнє
фінансування підприємств зони відчуження
може призвести до зриву виконання держав-
них програм та порушення критеріїв безпеки.
ДСП ЧАЕС під час урізання фінансування дер-
жавних програм, поставлено перед серйоз-
ною проблемою елементарного виживання. 

У грудні 2014 року були внесені зміни до
Закону України «Про статус і соціальний
захист громадян, які постраждали внаслідок
Чорнобильської катастрофи». Було виклю-
чено статтю 39, якою передбачалося право
громадян, які працюють у зоні відчуження,
на встановлення доплат. Доплату за роботу у
зоні відчуження зараз отримують понад 4
тис. працівників. Без відповідних змін до
Закону «Про статус і соціальний захист гро-
мадян, які постраждали внаслідок Чорно-
бильської катастрофи» подовжити дані ви-
плати у 2016 році неможливо. У Верховній
Раді України зареєстровано відповідний
законопроект № 2524а. Після наполегливої
роботи та проведення масової акції протес-
ту на даний час лише вдалося домогтися
включення законопроекту до порядку ден-
ного пленарного засідання для розгляду
його у першому читанні. 

Термінового вирішення на законодавчо-
му рівні потребує проблема відшкодування
витрат Пенсійного фонду України на виплату
та доставку пільгових пенсій.

Зважаючи на вищенаведену інформацію,
Пленум Центрального комітету профспілки

ПОСТАНОВЛЯЄ:
1. Інформацію щодо поточного стану під-

приємств атомно-енергетичного та промис-
лового комплексу України та актуальних зав-
дань Атомпрофспілки взяти до уваги.

2. Не допустити погіршення соціально-
економічного стану працівників підприємств
атомно-енергетичного та промислового

комплексу України та підприємств зони від-
чуження. 

3. Керівництву Атомпрофспілки та про-
фкому ППО ДП НАЕК «Енергоатом» забезпе-
чити постійний контроль за процесом кор-
поратизації ДП НАЕК «Енергоатом». 

4. Визначити основним завданням Атом-
профспілки в питанні корпоратизації ДП
НАЕК «Енергоатом» підготовку та надання за
належністю постатейних пропозицій до зако-
нопроекту про особливості корпоратизації та
забезпечення всіма передбаченими законо-
давством методами їх врахування та при-
йняття.

5. Спільно з ДП НАЕК «Енергоатом» підго-
тувати та розповсюдити для ознайомлення
трудового колективу Компанії аргументовану
інформацію не лише про переваги корпо-
ратизації, а й про можливі ризики цього про-
цесу.

6. Звернутися до Кабінету Міністрів Ук-
раїни з вимогою прискорення розгляду та
затвердження Концепції державної цільової
економічної програми розвитку атомно-про-
мислового комплексу України на 2016–2020
роки з визначенням джерел її фінансування.

7. Повторно звернутися до Міністерства
енергетики та вугільної промисловості Ук-
раїни щодо термінового вирішення питання
реалізації резерву цирконію та гафнію для
використання отриманих коштів на розвиток
цирконієвого та гафнієвого виробництва.

8. Звернутися до Міністерства енергети-
ки та вугільної промисловості України та
Концерну «Ядерне паливо України» стосов-
но погашення заборгованості перед ДП
«Український науково-дослідний та проек-
тно-розвідувальний інститут промислової
технології» за виконані роботи за бюджетни-
ми програмами.

9. Президії профкому СхООП з метою
врегулювання колективного трудового спо-
ру між найманими працівниками та генераль-
ним директором ТОВ «Восток-Руда», який
зареєстровано РВ НСПтаП 07.10.2015 року
за №244-р, з вимогою виплатити заборгова-
ність із заробітної плати за січень-жовтень
2015 року у сумі 13,827 млн. грн.:

— взяти під особливий контроль проце-
дуру проходження зазначеного колективно-
го трудового спору;

— проводити постійну роз’яснювальну
роботу на підприємстві з питань законодав-
ства та надавати консультативну допомогу;

— звернутися до Генеральної прокурати
з проханням взяти під особливий контроль
кримінальну справу, відкриту за фактом
невиплати заробітної плати.

10. Зважаючи на складну ситуацію на ДП
«Бар’єр» та у регіоні в цілому, Атомпрофспілці
спільно з Міністерством енергетики та вугіль-
ної промисловості України домогтися при-
йняття постанови Кабінету Міністрів України
«Про затвердження Державної цільової еколо-
гічної програми приведення в безпечний стан
уранових об’єктів Державного підприємства
«Бар’єр».

11. З метою недопущення перешкоджання
діяльності організаційній ланці Атомпроф-
спілки в ДП «38 Відділ інженерно-технічних
частин» та збереження профспілкового
членства в організації направити на підпри-

ємство комісію ЦК профспілки і, якщо ін-
формацію буде підтверджено, адекватно
відреагувати на дії адміністрації ВІТЧ-38 з
обов’язковим інформуванням Федерації
профспілок України та Міненерговугілля про
перешкоджання діяльності профспілки на
цьому підприємстві.

12. З метою вирішення проблемних
питань, що склалися у зоні відчуження, звер-
нутися до ДАЗВ України з вимогами:

— визначити державну стратегію роз-
витку зони відчуження, підприємств, які
виконують державні завдання;

— провести паспортизацію території
зони відчуження за ступенем забрудненості
радіонуклідами;

— ретельно прорахувати соціально-еко-
номічні наслідки прийняття рішень щодо
реорганізації території зони відчуження;

— при створенні у зоні відчуження запо-
відника та нового виробничо-господарсько-
го комплексу провести наукові, соціально-
економічні дослідження, а також врахувати
думку трудових колективів зони відчуження;

— виробити єдиний підхід з реформу-
вання управлінської та виробничо-госпо-
дарської діяльності у зоні відчуження і зоні
безумовного (обов’язкового) відселення;

— економічно обґрунтувати збереження
або скасування вахтового режиму роботи
працівників підприємств зони відчуження;

— визначитися зі створенням сховища
високоактивних відходів;

— провести зміни у структурі і системі
управління підприємствами зони відчужен-
ня, що передбачає проведення децентралі-
зації системи управління і внесення змін у
структуру підприємств зони відчуження;

— вступити у колективні переговори по
укладанню нової чи пролонгації чинної Га-
лузевої угоди;

— терміново призначити керівників під-
приємств зони відчуження, де ці функції
понад встановлені законодавством терміни
здійснюють виконувачі обов’язків.

13. ППО підприємств зони відчуження та
Раді голів Чорнобильської об’єднаної орга-
нізації профспілки невідкладно інформувати
ЦК профспілки про порушення роботодав-
цями вимог Галузевої угоди, колективних
договорів, законодавства про працю та
профспілки для вжиття належних заходів
реагування та впливу.

14. Спільно з ДАЗВ України домогтися
вирішення на законодавчому рівні питання
відновлення дії ст. 39 Закону України «Про ста-
тус і соціальний захист громадян, які постраж-
дали внаслідок Чорнобильської катастрофи»,
якою встановлюються доплати за роботу на
радіоактивно забрудненій території.

15. Спільно з ДАЗВ України домогтися
вирішення на законодавчому рівні питання
про порядок відшкодування підприємства-
ми зони відчуження та ППО Чорнобильської
АЕС витрат Пенсійного фонду на виплату та
доставку пільгових пенсій.

16. Президії ЦК профспілки забезпечити
вжиття необхідних заходів для забезпечення
виконання цієї постанови.

17. Контроль за виконанням постанови
покласти на Голову профспілки Матова В.О.
Голова профспілки В.О. Матов

В ноябре, в рамках двухдневной
рабочей поездки на Южно-Украинс-
кую АЭС, президент НАЭК «Энерго-
атом» Юрий Недашковский встре-
тился с трудовым коллективом
атомной станции. Темой обсужде-
ния стала грядущая корпоратиза-
ция «Энергоатома». В чем ее необ-
ходимость, чего ждать коллективу
от изменения организационно-пра-
вовой формы Компании подробно
обсуждалось в ходе диалога главы
«Энергоатома» с атомщиками.

Президент «Энергоатома» расска-
зал о стратегических целях, видении
дальнейшего развития Компании. Да-
лее встреча продолжилась в формате
«вопрос-ответ». Юрий Недашковс-
кий развеял многие опасения работни-
ков АЭС.

«Энергоатом» — единственная
компания в мире ядерной энергети-
ки, которая является государствен-
ным унитарным предприятием. 

«Мы успешны и в нынешнем стату-
се, но если мы хотим смотреть в буду-
щее, строить новые ядерные объекты,
нам нужна корпоратизация. Потому
что у государства нет необходимых
инвестиционных средств, на украинс-
ком энергетическом рынке мы также
не сможем найти достаточно средств
для введения новых мощностей», —
сказал Юрий Недашковский. 

Кроме того, форма унитарного
госпредприятия не понятна мировым
инвесторам.

Согласно проекту закона «Об осо-
бенностях корпоратизации ГП НАЭК
«Энергоатом», корпоратизация будет
осуществляться путем превращения
государственного предприятия в пуб-
личное акционерное общество, 100%
акций которого принадлежит госу-
дарству.

Вопреки опасениям атомщиков,
которые считают корпоратизацию пер-
вым шагом к приватизации «Энерго-
атома», Юрий Недашковский заверил,
что действующее законодательство
запрещает такую процедуру.

Еще один вопрос, который волнует
атомщиков, это оптимизация числен-
ности персонала вследствие корпора-
тизации, а также вывод ремонтного
персонала АЭС в отдельное обособ-
ленное ремонтное подразделение. 

Волнует и судьба объектов соц-
культбыта. «Речь не в том, — сказал
Юрий Недашковский, отвечая на воп-
росы трудового коллектива, — чтобы
перевести объекты соцкультбыта на
полную самоокупаемость. Речь в том,
что разница между доходами и расхо-
дами на содержание объектов соц-
культбыта колоссальна. Надо честно
говорить, что есть и неэффективное
использование имущества, и злоупот-
ребления. Такие факты мы вскрыли в
целом по Компании. Мы должны мини-
мизировать неэффективные затраты».

РЕФОРМУВАННЯ НАЕК —

У РЕЖИМІ ДІАЛОГУ

Атомщиков ждут изменения после
корпоратизации «Энергоатома»
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ВІДБУВСЯ VI З’ЇЗД УКРЕЛЕКТРОПРОФСПІЛКИ

Важливі та актуальні
питання забезпечення на-
дійного та ефективного
захисту соціально-еконо-
мічних прав членів проф-
спілок, усіх працівників
галузі обговорили учасни-
ки VІ з'їзду Профспілки
працівників енергетики та
електротехнічної проми-
словості України. В робо-
ті форуму взяли участь
та виступили Голова СПО
об’єднань профспілок, Го-
лова ФПУ Григорій Осо-
вий, заступник міністра
енергетики та вугільної
промисловості Олександр
Светелік, Голова Проф-
спілки працівників атомної
енергетики та промисло-
вості Валерій Матов, ке-
рівники і представники
підприємств та регіональ-
них профспілкових органі-
зацій галузі.

Голова Профспілки Сер-
гій Шишов у звітній доповіді
охарактеризував ситуацію в
галузі та Профспілці, поін-
формував про досягнення
та проблеми, визначив коло
завдань, які будуть стояти
перед профспілковим акти-
вом галузі, та шляхи їх вирі-
шення. 

Заслухавши та обгово-
ривши звіти Центрального
комітету і Ревізійної комісії
Профспілки за звітний пе-
ріод, VІ з’їзд Профспілки за-
значив, що діяльність ЦК
Профспілки, територіальних
профорганів та профкомів
проходила у непростій по-
літичній ситуації в країні,
складних соціально-еконо-
мічних умовах фінансово-
економічної кризи. Централь-
ний комітет, організаційні
ланки Профспілки основні
зусилля зосередили на про-
веденні дієвих заходів щодо
пом'якшення її негативного
впливу на життєвий рівень
працівників.

Протягом звітного пе-
ріоду стали більш конструк-
тивними взаємовідносини з
роботодавцями, громадськи-
ми організаціями, уточнено
стратегію і тактику діяльності
Профспілки, удосконалено
форми і методи для досяг-
нення поставленої мети.

У доповіді та виступах
зазначалось, що, виконуючи
Програму діяльності Проф-
спілки на 2010–2015 роки,
використовуючи можливос-
ті Генеральної, галузевих
угод і колективних догово-
рів, Центральний комітет
Профспілки принципово об-
стоював права і інтереси
членів Профспілки, трудящих
енергетики й електротехніч-
ної промисловості, підпри-
ємств енергобудівельників.
Гострі та невідкладні питання
у сфері виробництва, тру-
дових відносин та оплати
праці, підвищення життєво-
го рівня тощо постійно роз-
глядалися у Центральному
комітета Профспілки та по-
давалися Президенту Украї-
ни, Верховній Раді, Кабінету
Міністрів України, відповід-

ним міністерствам і відомст-
вам для вирішення їх на дер-
жавному рівні. На жаль, діє-
вого реагування в більшості
випадків не було.

Водночас Центральний
комітет Профспілки активно
співпрацював з Федерацією
профспілок України, а через
неї — з Верховною Радою,
Кабінетом Міністрів України,
що дало змогу реалізовува-
ти окремі пропозиції при
прийнятті законодавчих і
нормативних актів, встанов-
ленні і реалізації державних
соціальних стандартів та со-
ціальних гарантій.

Профспілка продовжу-
вала посилювати свій вплив
на регулювання соціально-
трудових відносин шляхом
поглиблення соціального
партнерства на рівні Мін-
енерговугілля, що дало мож-
ливість прийняти рішення
про підписання Галузевої
угоди між Міністерством
енергетики та вугільної про-
мисловості України і Проф-
спілкою працівників енер-
гетики та електротехнічної
промисловості України на
2016–2018 роки.

Проте відсутність соці-
ального діалогу на рівні
сторін Галузевої угоди в
машинобудуванні, відсут-
ність організації об’єднання
роботодавців не дали мож-
ливості впродовж останніх
трьох років укласти Галузеву
угоду в машинобудуванні.
Укрелектропрофспілка
впливає на прийняття рі-
шень через своїх представ-
ників, делегованих до складу
колегій, громадських рад і
консультативно-дорадчих
центральних та територіаль-
них органів виконавчої влади.

Центральний комітет
Профспілки плідно спів-
працював з міжнародни-
ми профспілковими орга-
нізаціями та профспілками
багатьох країн, проводи-
лося навчання, обмін де-
легаціями, підтримували-
ся акції протесту.

Разом з тим, наголошу-
вали делегати форуму, за-
лишається немало невирі-
шених проблем. Критична
ситуація, що виникла в краї-
ні, — тривалий спад вироб-
ництва, зниження інвести-
ційної активності, тенденція
до скорочення штату праців-
ників і вакансій та, як наслі-
док, загроза масового без-
робіття завадили повною
мipою виконати норми та
положення галузевих угод.

Так, рівень середньомісячної
заробітної плати в 2014 році
в електроенергетичному
комплексі зріс на 8%, у тому
числі в енергогенеруючих
компаніях на 7,9%, в енерго-
постачальних компаніях на
7,7%. В електротехнічній
промисловості на активно
діючих підприємствах зафік-
совано зростання середньо-
місячної заробітної плати за
2014 piк на 7,5%.

Не вдалося ліквідувати
заборгованість із заробітної
плати. Станом на 1 листопа-
да 2015 року заборгованість
із заробітної плати станови-
ла 34,9 млн. грн., зокрема:
на підприємствах електро-
енергетики — 21 млн. грн.,
підприємствах електротех-
ніки — 13,9 млн. грн. 

Проведення АТО на схо-
ді України, де знаходиться
значна частина паливно-
енергетичного комплексу та
підприємств електротехніч-
ної промисловості, розрив
торговельних зв’язків з ос-
новним споживачами ук-
раїнської продукції вкрай
негативно позначилися на
виробничій діяльності цих
підприємств.

Вимагає також поліп-
шення діяльність Централь-
ного комітету Профспілки,
територіальних профорганів
з удосконалення організа-
ційної структури, посилення
внутрішньоспілкової роботи.

Голова СПО об’єднань
профспілок, Голова ФПУ
Григорій Осовий у своєму
виступі на форумі наголосив
на тому, що профспілкам
зараз доводиться діяти в
дуже складних умовах, коли
соціально-економічні про-
блеми загострились, а уря-
дові структури не дуже охо-
че йдуть на переговори з
партнерами по соціальному
діалогу — профспілками та
роботодавцями. Досить ска-
зати, що на з’їзди, що вже
провели 22 галузеві проф-
спілки, не прийшов жоден
галузевий міністр. На них бу-
ли присутні в кращому разі
заступники керівників галу-
зей. Такий підхід визначає
також рівень соціального
діалогу на центральному
рівні.

В цих умовах, підкреслив
Голова ФПУ, у профспілок є
три шляхи: добиватися роз-
витку соціального діалогу,
опонувати уряду або бути до
нього в опозиції. Профспілки
зі свого боку, заявив він,
зацікавлені саме у розвитку

та поглибленні діалогу для
вирішення актуальних пи-
тань соціально-економічно-
го захисту людини праці.

Григорій Осовий поін-
формував присутніх про по-
зицію СПО об’єднань проф-
спілок стосовно підписання
Генеральної угоди на новий
строк та проекту Трудового
кодексу. Щодо питання Тру-
дового кодексу, він зазна-
чив, що позиція профспілок
з цього питання була і є
принциповою: ми за те, щоб
в остаточній редакції нового
ТК не було норм, які тим чи
іншим чином погіршать пра-
вовий захист працівника або
порушать права профспілок.
Профспілки застерегли Вер-
ховну Раду, профільний її
комітет від поспішності при
прийнятті цього Кодексу.
Профспілки вважають за
необхідне, щоб проект ново-
го Трудового кодексу було
опубліковано і проведено
широке громадське обгово-
рення між першим і другим
читанням протягом трьох
місяців із залученням фахів-
ців, науковців, представників
громадськості, профспілок. І
була б можливість врахува-
ти думку сторін соціального
діалогу та громадян. За на-
поляганням профспілок, до-
сягнуто домовленості про
необхідність проведення
широкого громадського об-
говорення проекту нового
ТК та його всебічної фахової
експертизи. 

VІ з’їзд Профспілки пра-
цівників енергетики та елек-
тротехнічної промисловості
України визнав роботу Цент-
рального комітету Проф-
спілки у звітному періоді
задовільною.

Делегати форуму за-
твердили Пріоритетні напря-
ми діяльності Профспілки
працівників енергетики та
електротехнічної промисло-
вості України на 2016–2020
роки, ухвалили Заяву деле-
гатів форуму щодо віднов-
лення санаторно-курортно-
го лікування та дитячого
оздоровлення за рахунок
коштів соцстраху, підтрима-
ли Заяву СПО об’єднань
профспілок у зв’язку з при-
йняттям Верховною Радою
України у першому читанні
за основу проекту Трудового
кодексу України.

Головою Профспілки
працівників енергетики та
електротехнічної промисло-
вості України знову обрано
Сергія Шишова.

Акцент — на ефективний захист спілчан,
розвиток соціального діалогу

ВІТЧИЗНЯНІ АТОМНІ ПАРТНЕРИ

10 листопада 2015 року ПрАТ «Сєверо-
донецьке науково-виробниче об’єднання
«Імпульс», провідний в Україні розробник,
виробник та постачальник високонадійних
систем контролю та управління для АЕС, та
ДП НАЕК «Енергоатом» завершили проце-
дуру конкурсних торгів та уклали договір на
постачання комплексної системи діагно-
стики реакторної установки і системи конт-
ролю переміщення трубопроводів першого
контуру одразу для трьох енергоблоків
АЕС: РАЕС-3, ХАЕС-1, ЮУАЕС-3. Відзна-
чимо, що «Імпульс» спільно з партнерами —
франко-німецьким концерном АКЕУА та
словацькою фірмою VIJE — надав комп-
лексне технічне рішення, що не має анало-
гів в Україні та за кордоном, для забезпе-
чення стабільної та надійної роботи АЕС.

Завдяки впровадженню системи будуть ре-
алізовані функції, які до цього не були можливи-
ми, серед яких: аналіз стану технологічного об-
ладнання на основі шумового фону, виявлення
вібрацій ТВЗ та внутрішньокорпусних прист-
роїв, які можуть пошкодити ядерне паливо, ви-
явлення слабозакріплених або вільних елементів
обладнання та розрахунок залишкового утом-
ного ресурсу трубопроводів першого контуру.

Для запобігання маніпуляціям з боку окре-
мих ЗМІ інформуємо, що СНВО «Імпульс» був
єдиним учасником торгів, оскільки протягом
року не виявилося інших компаній-конкурентів,
які б змогли запропонувати замовнику ком-
плексний підхід до реалізації такої системи.
Зазначимо, що конкурс відбувся у повній відпо-
відності із вимогами ЄБРР до тендерів, що про-
водяться за кредитні кошти Банку, та із дотри-

манням усіх вимог українського законодавства.
Так, процедура тендеру була розпочата ще

у 2014 році згідно з кредитною угодою між ДП
НАЕК «Енергоатом» та ЄБРР/ЄВРАТОМ в рам-
ках реалізації проекту «Комплексної (зведеної)
програми підвищення безпеки енергоблоків
АЕС» за кредитні кошти ЄБРР/ЄВРАТОМ. СНВО
«Імпульс» та його партнери стали переможця-
ми у тендері, оскільки відповідають усім вимо-
гам, зазначеним у тендерній документації.
Втім, від розробки технічних вимог на облад-
нання і до укладання договору на постачання
проводиться великий обсяг робіт із погодження
документів з Банком та виконання усіх перед-
бачених кредитною угодою процедур. Цей про-
цес зазвичай триває не менше року-двох.

«Те, що інших конкурентів на конкурсі, що
проводився за вимогами Європейського банку

з реконструкції та розвитку, не було, свідчить
про високий рівень компетенції спеціалістів
фірм та унікальність обладнання, яке випус-
кається «Імпульсом», і передових технологій
фірм АКЕУА та УШЕ. СНВО «Імпульс» уже не
перший рік отримує визнання як кращий роз-
робник програмно-технічних засобів для таких
стратегічно важливих галузей української еко-
номіки як енергетика та залізниці», — коментує
укладання угоди голова наглядової ради
Володимир Єлісєєв.

Реалізація впровадження системи діаг-
ностики реакторної установки та системи
контролю переміщення трубопроводів пер-
шого контуру зробить вагомий позитивний
внесок у розвиток атомної енергетики в
Україні. Зокрема, дані, отримані під час її екс-
плуатації, буде враховано при прийнятті
Колегією ДІЯРУ рішення про продовження
терміну експлуатації відповідних енергобло-
ків у надпроектний термін.

О.А. ЖУРБА,
директор СНВО «Імпульс»

Сєверодонецький «Імпульс» виграв «ядерний» контракт
у рамках кредиту ЄБРР на підвищення безпеки АЕС за європейськими процедурами

Перед широким проф-
спілковим загалом лідерів
первинок і всеукраїнських
профспілок та профспілкових
об’єднань виступив Голова
ФПУ Григорій Осовий. Він,
зокрема, зазначив, що ці збо-
ри сьогодні вкрай необхідні,
бо життя поставило перед на-
ми настільки гострі і масштаб-
ні питання, коли позиції лише
вищих виборних органів недо-
статньо для прийняття рішень,
які очікують наші спілчани. 

На що ми маємо насампе-
ред реагувати? Це масштабні
реформи в країні, які охо-
плюють практично усі сфери
суспільного життя: зміни до
Конституції, державного уп-
равління, децентралізація вла-
ди, зміни в економіці, соці-
альній та трудовій сферах.
Владою задекларовано понад
200 реформ. Реформи — це
насамперед оновлення зако-
нодавства. І це наш перший
рубіж обстоювання і захисту
інтересів спілчан, наголосив
Григорій Осовий.

Тому ми задіяли діалог з
парламентом, використовує-
мо усі можливості для впливу
на законотворчий процес, зу-
пинки проектів законів і окре-
мих норм, які можуть працю-
вати проти трудової людини.

У форматі діалогу «проф-
спілки-керівники депутатських
фракцій» ми домоглися вне-
сення на розгляд парламенту
п’яти соціально важливих за-
конопроектів. На жаль, розгля-
нуто лише кілька законопроек-
тів. Тому нам усім потрібно
посилювати тиск на Уряд і
законодавчий орган країни.

Інший важливий напрям
діяльності ФПУ та СПО — це
соціальний діалог та перего-
ворний процес з Урядом і
об’єднаннями організацій ро-
ботодавців.

Промовець констатував,
що відносини профспілок з
Урядом і об’єднаннями органі-
зацій роботодавців значно
ускладнилися. І причиною то-
му є погіршення становища
працівників внаслідок скоро-
чення виробництва, зростання
безробіття, падіння реальної
заробітної плати, зростання
заборгованості перед праців-
никами. Це змусило проф-
спілки вдатися до активних
протестних дій, пікетувань і
висунути Кабінету Міністрів
Трудовий ультиматум як суро-
ве попередження ігнорування
діалогу. Подальше не реагу-
вання Уряду призвело до всту-
пу всіх п’яти національних
профоб’єднань в Національ-
ний трудовий спір. Наразі з
восьми вимог цього спору
винайдено часткове вирішен-
ня щодо двох. За таких умов
спір з Урядом може перерос-
ти у загальнонаціональний
страйк. Опитування засвідчи-
ли, що кількість спілчан, які
готові вийти на страйк, зросла
удвічі і становить 26%.

У порядку підготовки до
цих зборів, зазначив лідер
ФПУ, було запропоновано
прем’єру провести робочі
зустрічі з питань роботи під-
приємств, підписання Гене-
ральної угоди та вирішення
КТС, щоб на нашому зібранні
поінформувати про результа-
ти. Але, як бачимо, Уряд ухи-
лився навіть від контактів з
профспілками. З тих же при-
чин за 8 місяців переговорно-
го процесу досі не укладено
нової Генугоди на 2015–2017
роки. Серед них жорстка не-
поступливість Уряду у визна-
ченні розміру мінімальної зар-
плати, усунення дискримінації
в оплаті праці бюджетників.

Щодо стану соціального
страхування. У грудні 2014 ро-
ку, незважаючи на категоричні
заперечення і масові протест-
ні акції профспілок, Уряд про-
тягнув у парламенті вилучення
із законодавства норм сто-
совно проведення санаторно-
курортного лікування, дитячого
оздоровлення, фінансування
санаторіїв-профілакторіїв,
ДЮСШ за рахунок коштів соці-
ального страхування.

Ми переконані, підкрес-
лив доповідач, що цю помил-
ку має виправити парламент,
є відповідний законопроект
№2245, відповідна петиція
Президенту України. Ми має-
мо примусити Уряд і парла-
мент відновити порушені пра-
ва застрахованих осіб.

Активної підтримки всіх
спілчан і організацій потребу-
ватиме захист прав працівни-
ків під час прийняття проекту
нового Трудового кодексу, до
якого профспілки вже подали
понад 120 поправок.

Посилення рішучості та
протестних дій профспілок,
звичайно, викликає незадово-
лення у владних колах.

Якщо ми приймаємо рі-
шення про всеукраїнську ак-
цію протесту, то всі організації
мають брати участь на місцях,
у містах, районах та столиці.
Ніхто з нас не має права від-
сиджуватися. Результати не
приходять самі по собі — по-
трібна дія.

Відбувається наступ на
права профспілок, намагання
позбавити їх матеріальної ба-
зи, фінансових ресурсів, урі-
зання прав і повноважень на
представництво і захист пра-
цівників.

На жаль, і нова влада ру-
хається тим самим шляхом,
визначеним ще її попередни-
ками.

Учасники Всеукраїнських
зборів голів первинних проф-
організацій обговорили голов-
ні моменти доповіді Голови
ФПУ на конкретних прикладах
із життя своїх профорганіза-
цій, підтверджуючи правиль-
ність позиції і дій ФПУ.

Збори ухвалили Резолю-
цію як дорожню карту проф-
спілок на ближчий період.

ПРОФСПІЛКИ — ОСНОВА ГРОМАДЯНСЬКОГО

СУСПІЛЬСТВА

Результати не приходять
самі по собі — потрібна дія

30 листопада 2015 року у Міжнародному центрі культу-
ри і мистецтв профспілок у м. Київ відбулися Всеукраїнські
збори голів первинних профспілкових організацій. Понад
1000 учасників, які представляли великі промислові під-
приємства провідних галузей вітчизняної економіки, обго-
ворили основне питання зібрання — це завдання Федерації
профспілок України щодо захисту соціально-економічних
прав та інтересів членів профспілок в умовах реформ і
європейської інтеграції, а також визначення тактики дій
профспілок на сучасному етапі та перспектив модернізації
профспілкової діяльності.
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ПАТРІОТИЗМ ПРАЦІВНИКІВ ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»: ДОПОМОГА ВІЙСЬКОВИМ АТО

Серед нагороджених ди-
ректор центру запобігання
і протидії корупції Олег По-
ліщук, заступник директо-
ра відокремленого підроз-
ділу «Управління справами»
Олександр Махно, дирек-
тор центру зовнішніх інфор-
маційних комунікацій Ілона
Заєць, начальник відділу
інформаційного супровод-

ження виробничої діяльності
ДІАЗ Оксана Семченко, во-
дії відокремленого підрозді-
лу «Управління справами»
Олег Сємчук та Сергій Да-
нилов. Цього дня у храмі
були нагороджені волон-
тери ВП «Атомремонтсер-
віс» — слюсар з ремонту
реакторно-турбінного об-
ладнання цеху з ремонту

тепломеханічного облад-
нання Юрій Кузьменко та
інженер-програміст I катего-
рії лабораторії автоматизо-
ваних систем управління
підприємством Ольга Више-
славська.

«Цей список міг би бути
набагато довшим, бо біль-
шість наших співробітників
беруть активну участь у під-
готовці кожної чергової по-
їздки на схід країни у зону
проведення АТО», — стверд-
жує директор інформацій-
но-аналітичного забезпе-
чення ДП НАЕК «Енерго-
атом» Наталя Власюк, яку,
до речі, у числі перших єпис-
коп Агапіт нагородив ор-
деном Святої Великомуче-
ниці Варвари. Цей орден
вручається за відродження
духовності в Україні та ут-
вердження Помісної Укра-
їнської Православної Церк-
ви. Подання надійшло від
імені Київського патріархату.

Наталя Петрівна подя-
кувала усім небайдужим
людям, які допомагають
нашим воїнам на передо-
вій, приєднавшись до во-
лонтерського руху Компа-
нії. Прізвища багатьох з
них вона навіть не знає, бо

на папірцях, скручених кон-
вертиком, з різними сума-
ми коштів, друкованими
літерами  просто написа-
но — «для АТО». «Я низько
вклоняюся і дякую усім,
хто допомагає наближен-
ню перемоги і миру в Ук-
раїні. Звичайно, без спри-
яння президента Компанії
Юрія Недашковського, ди-
ректорів атомних електро-
станцій робота волонтерів
«Енергоатома» не була б
такою широкомасштабною і
різносторонньою. Усе це
свідчить, що лише у єдності
ми сильні. Тому єднаймося
у боротьбі з ворогом! Єд-
наймося у розбудові нашої
держави! Слава Україні!».

Фотоінформація
Людмили ГАП’ЮК

ЛИШЕ В ЄДНОСТІ МИ СИЛЬНІ!
У Свято-Михайлівському Золотоверхому монас-

тирі у Києві єпископ Агапіт вручив медалі «За жер-
товність та любов до України» волонтерам дирекції
ДП НАЕК «Енергоатом». 

Єпископ Агапіт нагородив Наталю ВЛАСЮК орденом Святої

Великомучениці Варвари

Дружна родина Олександра МАХНА вітає його з нагородою —

медаллю «За жертовність та любов до України»

СПОРТИВНІ АТОМНІ ТАЛАНТИ: ПРОФСПІЛКОВА ПІДТРИМКА

Цьогорічний листопад був насиче-
ним спортивними подіями з фехтуван-
ня як національного, так і міжнародно-
го рівня. Вихованці дитячо-юнацької
спортивної школи, що у підпорядку-
ванні профкому ВП ХАЕС, підтвердили
статус найсильніших.

Зокрема, на черговому етапі Кубка
світу з фехтування на шаблях у французь-
кому місті Орлеан українська збірна за
участі нетішинської олімпійської чемпіон-
ки Пекіна Галини Пундик піднялася на
найвищу сходинку п’єдесталу, здолавши
у фіналі команду Росії (45:39).

Бронзову нагороду на юніорському
етапі Кубка світу з фехтування на шаблях
у Пловдиві (Болгарія) поклала до скарб-
нички збірної країни вихованка Неті-
шинської КДЮСШ Марія Цимбота.

Досвідчені тренери КДЮСШ міста-
супутника Хмельницької АЕС залучають
до участі у таких турнірах і юних спорт-
сменів для набуття досвіду та подальших
міжнародних стартів.

На Всеукраїнському кадетському тур-
нірі з фехтування на шаблях, який прохо-
див у Миколаєві та на відкритій першості
міста Черкаси, дві бронзові нагороди за-
воював Володимир Данилюк, 1999 р.н. За
результатами цих турнірів буде здійснено
відбір кращих спортсменів для участі у
міжнародних змаганнях. 

Символічно, що завершення цьогоріч-
ного сезону з фехтування на шаблях від-
будеться у місті енергетиків наприкінці
грудня, в якому змагатимуться початківці
та досвідчені спортсмени Нетішинської
КДЮСШ.

ДОСЯГНЕННЯ НАЦІОНАЛЬНОГО ТА СВІТОВОГО РІВНЯДОСЯГНЕННЯ НАЦІОНАЛЬНОГО ТА СВІТОВОГО РІВНЯ
Бригадир — помічник майстра це-

ху з ремонту вантажопідйомних ме-
ханізмів і загальностанційних систем
енергоремонтного підрозділу ВП «Юж-
но-Українська АЕС» Дмитро Ломейко
став чемпіоном світу з пауерліфтингу
(за версією WPC).

Чемпіонат проходив у листопаді у
м. Порту (Португалія). За звання най-
сильнішого на ньому боролися понад
800 спортсменів з 31 країни. Працівник
ЮУАЕС був одним із шести вітчизняних
спортсменів, які представляли Україну
на цих змаганнях. Чемпіонське звання
Дмитро Ломейко завоював, виступаючи
у ваговій категорії до 90 кг у вправі жим
лежачи.

Для южноукраїнського спортсмена
це не перша чемпіонська перемога. У
2012 році його вже було визнано кра-
щим на Чемпіонаті світу (США, м. Ле-
банон, штат Нью-Хемпшир). Деякі скеп-
тики вважали цю перемогу випадковою.
Та впевнений виступ Дмитра на нинішніх
змаганнях змусив їх переглянути свою
думку.

Щодо самого Д. Ломейка, то він не
збирається зупинятися на досягнутому і
має твердий намір стати триразовим
чемпіоном світу, завоювавши це звання
на наступному світовому чемпіонаті,
який відбудеться у листопаді 2016 року
в Новому Орлеані (США).

Допомогу спортсменові в організації
поїздок на такі змагання надає проф-
спілковий комітет ДП НАЕК «Енерго-
атом».

На Чемпионате мира «Unified
World Championships 2015» 17-лет-
ний юноша получил бронзовую
медаль для Украины в весовой кате-
гории до 51 кг, в разделе «фулл-кон-
такт» (бой без ограничения силы
удара). Следующими этапами спор-
тивного календаря боксеров кузне-
цовского клуба «Золотая перчатка»
будут чемпионат Украины в апреле
2016 года, а также чемпионат Евро-
пы в мае 2016 года. К участию в кото-
рых готовятся трое воспитанников
клуба: Олег Крисюк, Павел Еф-
ремов и триумфатор международ-
ных соревнований Дмитрий Апончук.

Впервые в клуб бокса ОП РАЭС
«Золотая перчатка» Дмитрий Апон-
чук приехал в одиннадцатилетнем
возрасте вместе с отцом из неболь-
шого села Боровое Заречненского
района. «Нелегким был путь Дмит-

рия к победам, — делится воспоми-
наниями тренер спорткомплекса ОП
РАЭС Александр Кравченко. Три ра-
за в неделю, преодолевая неблиз-
кий путь, спортсмен прокладывал
себе путь к победам. Несмотря на
юный возраст, Дмитрий — опытный
спортсмен, что подтверждают его
неоднократные бои и призовые
места на турнирах. Первую победу
Дмитрий получил на открытом чем-
пионате Волынской области по кик-
боксингу в г. Ковель, в бою с опыт-
ным боксером, всего лишь за полто-
ра года занятий. Этот выигрыш дал
еще больше рвения к тренировкам,
как результат — победа на Чемпио-
нате Украины по кикбоксингу в двух
разделах».

После окончания школы Дмит-
рий поступил в Олимпийский кол-
ледж имени Ивана Поддубного, где

продолжает тренировки с новым
наставником, не забывая методик
тренировки своего первого тренера
Александра Кравченко. В 2015 году в
г. Павлоград в результате жестких и
бескомпромиссных поединков, де-
монстрируя хорошую физическую
подготовку и высокие морально-
волевые качества, юный спортсмен
одержал победу на Чемпионате
Украины по кикбоксингу и попал в
состав сборной Украины.

«Тщательную подготовку к Чем-
пионату мира начал с сентября.
Тренировки у меня были несколько
раз в неделю, даже в выходные. В
решающем бою моим соперником
стал боксер из Франции. В упорной
борьбе с французом мне не удалось
завоевать первенство. Хотя и третье
место на мировом чемпионате —
очень хороший результат. Принять
участие в чемпионате такого уровня
— большое достижение в моей
спортивной карьере», — делится
своими мыслями и эмоциями Дмит-
рий Апончук.

В ноябре в г. Бенидорм (Испания) состоялся Чемпионат мира по
кикбоксингу «Unified World Championships 2015». Воспитанник
Кузнецовского боксерского клуба ОП РАЭС «Золотая перчатка»
Дмитрий Апончук в составе сборной команды Украины занял почетное
третье место.

Уже в перший день чемпіона-
ту Іван Васильчук, вихованець, а
нині тренер комплексної дитя-

чо-юнацької спортивної школи
(КДЮСШ) первинної профспіл-
кової організації ХАЕС, поклав до
скарбнички збірної України сріб-
ну нагороду.

Спортсмен з міста-супутни-
ка ХАЕС дійшов до фінального
поєдинку, в якому поступився
росіянину Альсиму Черноску-
лову.

Загалом на Чемпіонаті світу з
бойового та спортивного самбо
спортсмени збірної України здо-
були тринадцять медалей, серед
яких: 2 — золоті, 3 — срібні і 8
бронзових.

Іван Васильчук — перемо-
жець і призер чемпіонатів світу,
чемпіон Всесвітніх ігор бойових
мистецтв, призер та переможець
етапів Кубка світу, світових і євро-
пейських першостей.

На Чемпіонаті світу з боротьби самбо, який проходив з 13
по 15 листопада цього року в місті Касабланка (Марокко), у
складі збірної України взяли участь двоє нетішинців —
Дмитро Бабійчук та Іван Васильчук. Спортсмени міста-супут-
ника ХАЕС змагалися у спортивному самбо.
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